

WER 1983, 58, No. 2

**SURVEILLANCE OF β -LACTAMASE-PRODUCING
N. GONORRHOEAE (PPNG) — Pages 5-7**

Attention is drawn to the fact that the high frequency of the PPNG strains notified from the Netherlands reflects mainly the high level of surveillance of PPNG. Therefore it cannot be concluded that the public health measures against gonococcal infections are less effective than in other European countries.

Health administrations are reminded that the telegraphic address EPIDNATIONS GENEVA (Telex 27821) should be used for any notification to the Organization by telex or telegram of communicable diseases under international surveillance and other communications under the International Health Regulations. The use of this specially allocated telegraphic address will ensure that the information reaches the responsible Unit with minimum delay.

REH 1983, 58, N° 2

**SURVEILLANCE DES *N. GONORRHOEAE* PRODUCTRICES
DE β -LACTAMASE (NGPP) — Pages 5-7**

L'attention du lecteur est appelée sur le fait que la fréquence élevée des notifications de souches de NGPP par les Pays-Bas reflète essentiellement le niveau élevé de surveillance des NGPP. Il ne faut donc pas en conclure que les mesures de santé publique concernant les infections à gonocoques soient moins efficaces que dans d'autres pays d'Europe.

Il est rappelé aux administrations sanitaires que l'adresse EPIDNATIONS GENÈVE (Télex 27821) doit être utilisée pour l'envoi à l'OMS, par télégramme ou télex, de toute notification de maladies transmissibles sous surveillance internationale et toute autre communication concernant l'application du Règlement sanitaire international. L'utilisation de cette adresse, spécialement prévue à cet effet, permet au service responsable de recevoir les informations dans les plus brefs délais.